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Fruitteeltsector  -  Steunmaatregelen

Op maandag 6 februari jl. trokken een honderdtal fruitboeren met de tractor naar 
handelsfederatie Comeos in Oudergem. Daar pleitten de landbouwers voor een eerlijke 
vergoeding voor hun harde werk. De actievoerders gaven aan dat het prijsverschil tussen 
wat in de winkel ligt en zij er daadwerkelijk voor krijgen, immens is. Ook aanwezig was 
Nico Rosmeulen, fruitteler uit Tongeren en voorzitter van de Actiegroep Fruittelers: “De 
actuele crisis heeft een invloed op onze sector. De kostprijs voor ons product is 
gigantisch gestegen. Denk maar aan loonindexaties, hoge energieprijzen, oplopende 
kosten voor meststoffen, verpakkingsmateriaal of transport. Dit allemaal zonder enige 
compensatie van de retail. Iedere winkelkar wordt duurder, maar ze vertikken het 
voorlopig om aan ons een prijsstijging te betalen."

De minister deelde daarop een bericht dat ze de fruitboeren steunt in hun vraag om een 
eerlijkere verdeling van de winstmarges, en geeft aan dat ze “onze eigen lokale 
landbouwers en hun streekproducten volop wil promoten via de toekomstig op te richten 
landschapsparken”. Ook geeft de minister aan dat “de federale regering geen enkele stap 
onderneemt om in te zetten naar eerlijke handelspraktijken waarmee inlandse fruittelers 
voldoende beschermd worden”.

1. Op welke manier zal de minister de Vlaamse fruitboeren concreet steunen en 
promoten via de toekomstig op te richten landschapsparken? Welk budget zal 
specifiek vrijgemaakt worden voor deze promotie van onze fruitsector? Wanneer zal 
dit plan precies in werking treden? Welke mogelijke extra maatregelen/initiatieven 
werpen zich op binnen het beleidsdomein van de minister, en welke zal de minister 
precies nemen?

2. Welke stappen zal de minister concreet zetten om overleg te plegen met de Federale 
Regering? Met wie wil/zal de minister samenzitten, of heeft ze al samengezeten, om 
voorstellen vanuit de Vlaamse Regering af te leveren rond het bereiken van eerlijke 
handelspraktijken waarmee inlandse fruittelers voldoende beschermd worden?



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 446 van 8 februari 2023
van ROOSMARIJN BECKERS

1. Voor de 7 kandidaat Landschapsparken wordt door de betrokken lokale coalitie 
momenteel een masterplan en operationeel plan opgesteld ter voorbereiding van een 
erkenning door de Vlaamse Regering. In deze plannen bepalen de lokale coalities hun 
visie op de ontwikkeling van de streekidentiteit en landschapskwaliteit van het park. 
Daarbij kan de betrokken coalitie zelf bepalen en onderbouwen in welke mate de 
fruitteelt bepalend is voor de streekidentiteit en als gevolg de fruitsector betrokken 
wordt bij de realisatie van de doelstellingen van het park.
Er wordt onderzocht welke middelen via plattelandsbeleid hiervoor kunnen vrijgemaakt 
worden. 

2. Ik heb een brief gestuurd naar Minister Clarinval met de vraag om initiatieven te nemen 
om onze fruittelers te beschermen, eerlijke handelspraktijken te garanderen en de kans 
op een hoger inkomen te verhogen. Tevens heb ik ook de vraag gesteld om op de 
hoogte gehouden te worden van deze initiatieven. 


